
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 58.113/2014 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 17 noiembrie 2014, cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 2 reprezentanţi ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, doamna Török Aurelia – Chilieni şi 
domnul Rápolti István – Coşeni, lipsind Magyarósi Imola-Piroska, Tischler Ferenc, Vajna 
László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 39 alin. (2) din Legea 215/2001, privind administraţia 
publică locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare prin Dispoziţia emisă 
de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1.782/13.11.2014.  
 La şedinţă participă, conform legii: domnul Antal Árpád-András, primarul 
municipiului Sfântu Gheorghe, doamna Sztakics Éva Judit, viceprimar al municipiului 
Sfântu Gheorghe, d-na Kulcsár Tünde – secretarul municipiului Sfântu Gheorghe.  
 În sală sunt prezenţi reprezentanţi mass-media. 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Bună ziua! 
Sărut mâna! O să vă rog să deschideţi aparatele, ca să putem face prezenţa. Suntem în 
măsură să începem şedinţa noastră de astăzi. Sunt prezenţi 18 consilieri şi aş deschide 
şedinţa prin aprobarea, sau prima dată aş întreba dacă există completări la Ordinea de zi. 
Domnul primar, vă rog.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Aş dori 
să mai propun două puncte pe Ordinea de zi. Un punct D1 şi unul D2. Punctul D1 se referă 
la modificarea minoră a unei hotărâri deja adoptate, iar punctul D2 se referă la rectificarea 
bugetului Poliţiei Locale. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumesc 
frumos. Dacă Consiliul este de acord cu aceste completări la Ordinea de zi? Vă rog să vă 
exprimaţi.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Am adoptat aceste două proiecte de hotărâre, care vor intra pe Ordinea de zi. La 
Diverse, dacă doreşte cineva să se înscrie? Doamna Pârvan Rodica, domnul Mădălin 
Guruianu. Altcineva? Dacă nu mai este altcineva cine doreşte să se înscrie la Diverse, vă 
propun să supunem la vot Ordinea de zi. Cine este pentru?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulţumim. Am adoptat Ordinea de zi, şi cu aceasta cred că putem intra în 
dezbateri. Punctul 1 îl prezintă domnul primar.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 
municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2014. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. 
Rectificăm bugetul municipiului pe 2014 cu suma de 540.000 lei, realizând şi anumite 
regrupări. În proiectul de hotărâre apare suma de 540.000 lei, dar propun să fie 555.000 lei, 
deci să majorăm această sumă cu 15.000 lei. La partea de venituri, la „transfer de 



 

 

proprietate”, sume provenite din vânzări-cumpărări sunt în valoare de 115.000 lei, şi nu 
100.000 lei. La impozite terenuri avem 150.000 lei. Se majorează şi veniturile din 
dividente cu 5.000 lei, la fel şi veniturile din valorificarea unor bunuri, cu 130.000 lei. Am 
dori să reabilităm, anul viitor, Casa Căsătoriilor, de aceea alocăm acum suma de 72.300 lei 
pentru cheltuielile de proiectare. Micşorăm bugetul Poliţiei Locale cu 180.000 lei. De 
asemenea rectificăm bugetul unor instituţii de învăţământ cu 256.680 lei. La instituţiile de 
cultură, rectificăm bugetul astfel – la Teatrul „Tamási Áron” – 100.000 lei, la Teatrul 
„Andrei Mureşanu” – 126.000 lei, la Casa de Cultură „Kónya Ádám”, 15.000 lei. Pentru 
sărbătorirea Zilei Naţionale 1 Decembrie alocăm 20.000 lei. Pentru Sărbătoarea de Advent 
– 22.700 lei. Micşorăm cheltuielile de reabilitare ale Cinematografului Arta cu 500.000 lei, 
căci am reuşit să obţinem bani de la Ministerul Dezvoltării. Rectificăm bugetul Direcţiei de 
Asistenţă Comunitară cu 432.530 lei. Totodată, rectificăm bugetul societăţii de salubrizare 
cu 200.000 lei, şi cel al societăţii de transport în comun, cu 130.000 lei. Mulţumesc 
frumos. Suma de 15.000 lei cu care am majorat, o alocăm la capitolul 68.02, pentru 
îngrijirea bolnavilor la domiciliu, pentru Fundaţia Diaconia. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Dacă sunt 
observaţii, propuneri, discuţii, pe marginea acestui proiect de potărâre? Dacă nu, vă rog să 
vă exprimaţi prin vot, dacă adoptăm acest proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
333/2014. 
 „Proiectul a fost aprobat. Trecem la proiectul de hotărâre nr. 2. Prezintă la fel, 
domnul primar Antal Árpád-András.” 

PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului Direcţiei de Asistenţă Comunitară din Municipiul Sfântu Gheorghe pe anul 2014. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Aşa cum 
am amintit deja, rectificăm bugetul Direcţiei de Asistenţă Comunitară cu suma de 432.530 
lei. Deci, în loc de 6.549.210 lei venituri iniţiale, avem 6.981.740 lei. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumesc. 
Dacă există luări de cuvânt pe marginea acestui proiect de hotărâre? Dacă nu, o să vă rog 
să vă exprimaţi prin vot, cu privire la adoptarea proiectului.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
334/2014. 

„Proiectul a fost aprobat. Trecem la punctul 3. Prezintă tot domnul primar.” 
PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 

bugetului Căminului “Zathureczky Berta” din Municipiul Sfântu Gheorghe pe anul 2014. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Aici 
vorbim despre regrupări şi majorarea bugetului. La capitolul investiţii, valoarea acestora se 
majorează cu 1.400 lei, şi avem o regrupare de la capitolul 20.06.02 – de la deplasări în 
străinătate luăm 2.000 lei, din care 600 lei se alocă pentru pregătire profesională, iar 1.400 
lei pentru alte active fixe. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumesc. 
Dacă există discuţii pe marginea acestui proiect? Dacă nu, vă rog să vă exprimaţi prin vot.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu a votat lipsind de la vot (Kondor 
Ágota), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 335/2014. 

„Mulţumim. Proiectul a fost adoptat.” 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 



 

 

bugetului Casei de Cultură „Kónya Ádám” din Municipiul Sfântu Gheorghe pe anul 2014. 
Prezintă: Antal Árpád András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. 
Rectificăm bugetul Casei de Cultură „Kónya Ádám” cu 15.000 lei.Această sumă se va 
utiliza pentru montarea camerelor de supraveghere în Parcul Memorial 56. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumesc. 
Observaţii pe marginea acestui proiect de hotărâre? Dacă nu, vă propun să aprobăm prin 
vot acest proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
336/2014. 
 „Proiectul a fost adoptat. Urmează acum proiectul de hotărâre nr. 5. Vă rog, 
domnule primar.” 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului Teatrului “Tamási Áron” din Municipiul Sfântu Gheorghe pe anul 2014. 
Prezintă: Antal Árpád András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Se 
rectifică bugetul Teatrului “Tamási Áron” cu suma de 100.000 lei. Această sumă va fi 
alocată pentru investiţii, astfel că, în acest an, Teatrul “Tamási Áron” are în buget, la 
capitolul venituri, 3.580.560 lei. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Propuneri, 
observaţii dacă există pe marginea acestui Proiect? Dacă nu, atunci vă propun să aprobăm 
prin vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
337/2014. 
 „Mulţumim. Proiectul a fost aprobat. Proiectul de hotărâre 6 de pe Ordinea de zi. 
Tot domnul primar prezintă şi acest punct.” 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului Teatrului “Andrei Mureşanu” din Municipiul Sfântu Gheorghe pe anul 2014. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. 
Rectificăm bugetul Teatrului „Andrei Mureşanu” cu suma de 126.000 lei. La începutul 
anului, nu am putut calcula bugetul Teatrului „Andrei Mureşanu”, căci cheltuielile 
pricinuite cu mutarea nu au putut fi estimate cu exactitate, de aceea trebuie rectificat cu 
66.000 lei capitolul de cheltuieli cu personalul, iar 60.000 lei pentru cheltuieli materiale. 
Astfel, veniturile pe anul 2014 ale Teatrului se ridică la 1.191.000 lei. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim. 
Observaţii, dacă există? Dacă nu, vă propun să aprobăm prin vot.” 
 Se votează în unanimitate, cu 18 voturi pentru, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
338/2014. 
 „Mulţumim. Proiectul a fost aprobat. Proiectul de hotărâre 7 de pe Ordinea de zi. 
Poftiţi, domnule primar.” 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
veniturilor şi cheltuielilor activităţilor extrabugetare în cadrul instituţiilor de învăţământ 
preuniversitar de stat pe anul 2014. Prezintă: Antal Árpád-András, primar 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. La 
adoptarea bugetului, am amintit că vom regrupa şi vom rectifica veniturile şi cheltuielile 
activităţilor extrabugetare din cadrul instituţiilor de învăţământ preuniversitar, în total cu 
suma de 256.680 lei. Acum, votăm despre includerea în buget a încasărilor proprii ale unor 



 

 

instituţii de învăţământ. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Comentarii, 
dacă există pe marginea acestui proiect de hotărâre? Dacă nu, vă propun să trecem la 
votarea lui.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
339/2014. 
 „Mulţumim. Am aprobat şi acest proiect de hotărâre. Avem acum în discuţie 
proiectul de hotărâre de la punctul 8. prezintă doamna viceprimar Sztakics Éva.” 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentaţiei de avizare a lucrărilor de intervenţie pentru obiectivul de invesiţii 
„Consolidare sistem rutier şi apărare mal pe DJ 121C (str. Borvíz) km 3+575 din 
Municipiul Sfântu Gheorghe”. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Mulţumesc frumos. 
Drumul spre Şugaş Băi, la km 3, s-a deteriorat, la fel şi zidul de sprijin. Pentru reabilitarea 
acestora s-a realizat un studiu a cărui valoare este de 521.303 lei.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS ŞTEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Eu aş avea o 
întrebare. Cât este distanţa pe care s-a surpat drumul?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Proiectul prevede refaceri la 
zidul de sprijin pe 50 de metri, şi suprafaţa de 1.300 mp, în ceea ce priveşte refacerea 
drumului.”  
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „OK. 
Mulţumesc mult. Dacă există şi alte intervenţii pe marginea acestui proiect de hotărâre? 
Dacă nu, vă propun să votăm şi acest proiect.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
340/2014. 
 „Am adoptat şi acest proiect de hotărâre. Mai există încă 2 proiecte pe care domnul 
primar le-a propus la începutul şedinţei.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Da. Mulţumesc. Este vorba 
despre D1, şi în completare la punctul8, aş dori să spun că această sumă vine din Fondul de 
Rezervă al Guvernului în caz de calamităţi.” 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru rectificarea H.C.L. 
nr. 316/2014 privind reglementarea situaţiei juridice a unui teren situat în strada Oltului 
nr.3 din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar 
 La acest punct este vorba despre o eroare materială care trebuie corectată în H.C.L. 
316/2014, în sensul că în Cartea Funciară s-a trecut în loc de numărul 26013, numărul 
23016. Deci, asta rectificăm acum, această greşeală. Mulţumesc.”  
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim. 
Dacă există luări observaţii pe marginea acestui proiect de hotărâre? Dacă nu, vă propun să 
aprobăm prin vot şi acest proiect.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
341/2014. 
 „Am adoptat şi acest proiect de hotărâre. Rămâne ultimul proiect de hotărâre de pe 
Ordinea de zi, cel de la punctul D2.” 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului Poliţiei Locale din Municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2014. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. 
Rectificăm în minus bugetul Poliţiei Locale cu suma de 180.000 lei. La capitolul cheltuieli 



 

 

de personal, căci au avut loc disponibilizări, şi nu s-a reuşit angajarea unor noi persoane, de 
aceea vor cheltui mai puţin cu 180.000 lei, în comparaţie cu ceea ce s-a adoptat la 
începutul anului. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim. 
Dacă nu există luări de cuvânt, atunci vă rog să votăm acest punct de pe Ordinea de zi.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
342/2014. 
 „Am aprobat şi dezbătut toate proiectele de pe Ordinea de zi, aşa că putem trece la 
Diverse. Doamna Pârvan.” 
 
 DIVERSE: 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): „Mulţumesc. 3 probleme punctuale 
aş avea, domnule primar. La punctul 1 – s-au formulat nişte cereri pentru lemne, pentru 
bisericile care nu au încălzire, printre care Biserica „Buna Vestire” de lângă Jandarmerie, şi 
cea de la Chilieni, şi preoţii de acolo întreabă când ar putea intra în posesia lemnelor, 
întrucât deja temperatura necesită încălzirea lăcaşurilor. La punctul 2 ar fi o problemă pe 
care o observăm cu ochiul liber, atunci când mergem în oraş, s-a înmulţit numărul 
cerşetorilor. Duminică, când la prânz, atunci când mergeam la votare, şi pe urmă de la 
biserică mergeam spre casă, am numărat 3 rânduri de cerşetori pe artera principală la 
Catedrala Ortodoxă până la Şugaş, şi încă două grupuri bune în blocul acela care merge 
paralel cu Finanţele, blocul 3. Dă o notă tare urâtă, oraşului, Ştiu că aceşti cerşetori, 
normal, aceste persoane pe care le văd eu, deja sunt foarte cunoscute, sunt nişte fătuci, aşa, 
cu nişte copii în braţe, şi mai încolo sunt copiii lor ceva mai mari, care te agasează pur şi 
simplu, verbal. Sigur, că poţi să ignori, dar dă o notă urâtă oraşului. Dacă s-ar putea 
interveni la Poliţia Locală. Au ajutoare suficiente, în aşa fel încât să nu mai facă parte din 
peisajul acesta pe care nu-l dorim deloc să-l vedem aproape zilnic. Dacă s-ar circula pe jos, 
sau o parte dintre dumneavoastră puteţi să confirmaţi că ceea ce spun eu nu este poveste. Şi 
de asta spun: dacă s-ar putea interveni la Poliţia Locală, să-i legitimeze, să-i trimită pe 
fiecare de unde sunt, pentru că nu sunt de dorit. Strică imaginea. La punctul 3 – o problemă 
de organizare. Eu ştiu că şedinţa ordinară are loc joi, ultima joi din lună. Având în vedere 
că se apropie Ziua Naţională, şi doamna Sztakics ştie acest lucru, că face parte din 
Consiliul de Organizare a Zilei de 1 Decembrie. Dacă s-ar putea să-l punem în paralel cu 
programul acesta, pentru că mă uitam că joi, pe 27 noiembrie, ora 14,00, când normal ar 
trebui să fie şedinţă de Consiliu, va fi un simpozion care se numeşte „Declaraţia de la Alba 
Iulia şi problema minorităţilor naţionale”, şi eu, cel puţin, chiar aş dori să merg acolo. 
Bine, se poate ţine şedinţa şi fără mine, dar cred că şi ceilalţi colegi ar dori, deci ceilalţi 
colegi consilieri. Poate s-ar putea pune şedinţa cu o zi înainte, ar fi foarte bine. Sau...nu 
ştiu, ca oră, cumva, ca să putem participa şi la această activitate care ne interesează, 
realmente ne interesează pe unii. Vă mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Vă rog.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Vă mulţumesc. Şi pe noi ne 
interesează, să ştiţi, promisiunile de la 1 Decembrie 1918, şi e foarte bine dacă dezbatem 
această problemă. De la ce oră este acest simpozion? Deci, 14,00, în program. Eventual, 
am putea ţine şedinţa de la ora 12,00, dacă sunteţi de acord, şi atunci... să nu schimbăm 
ziua, numai ora. Da? E de acord toată lumea? Bine. Deci, doamna secretar, de la ora 12,00. 
În ceea ce priveşte lemnele pentru biserici, voi verifica să văd exact când se pot da aceste 
lemne. În ceea ce priveşte cerşetorii, şi eu sunt îngrijorat, să ştiţi, de acest fenomen, însă 
suntem aproape neputincioşi, asta trebuie să spun. Aţi văzut că tocmai am micşorat bugetul 



 

 

Poliţiei Locale, pentru că atâta timp cât legea este atât de proastă, încât nu putem să dăm 
un salariu decent la Poliţia Locală...nimeni nu vrea să lucreze la Poliţia Locală. În acest 
moment, sunt salarii de 1.000, 1.100, 1.200 lei la Poliţia Locală. Nu ne putem aştepta la 
minuni. Atâta timp, cât la Poliţia Română un poliţist cu aceleaşi sarcini are un salariu de 
3.000 de lei, este o problemă foarte arzătoare. Iar aşteptăm de la Poliţia Locală să rezolve 
aceste probleme, în condiţiile în care alţii au şi personal mai numeros, şi salarii mai 
corecte. Deci, este o problemă foarte, foarte mare. Nu cred că prin Poliţia Locală vom 
putea rezolva această problemă, cu atât mai mult cu cât ştim foarte bine că această 
categorie de populaţie, vorbim de cetăţeni veniţi din zona Vâlcele, Hetea...Putem să-i 
amendăm, să le dăm amenzi până se termină toate chitanţierele şi facturierele de la Poliţia 
Locală, că nu va avea nicio influenţă. Ăsta este efectul politicilor publice din ultimii 20 de 
ani, şi până la urmă totul vine în capul autorităţilor locale. Foarte greu de rezolvat această 
problemă. Nu cred că de azi pe mâine se rezolvă. Nu pot cei de la Poliţia Locală să-i ia şi 
să-i ducă la Hetea. Până la urmă, problema e că Poliţia poate să amendeze. Mai mult de 
atât nu poate face, în condiţiile în care nimeni nu vorbeşte despre faptul că, din câte ştiu eu, 
există o lege care vorbeşte despre interesul superior al copilului. Nu ştiu unde este acel 
interes superior al copilului care este târât în oraş, al copilului care nu merge la grădiniţă. A 
copilului care nu merge la şcoală, dar nimeni nu poate să ia drepturile părinteşti ale acestor 
persoane, şi să încerce măcar să integreze pe aceşti copii. Este o problemă foarte mare. Eu 
aş spune că este problema numărul 1 – problema demografică de siguranţă naţională în 
România, şi va fi din ce în ce mai rău. Sunt optimist, se poate şi mai rău. Deci, e o 
problemă. Dacă nu se schimbă legislaţia, nu avem ce face. Trebuie să spunem foarte clar 
acest lucru. Concret, ce poate face un poliţist cu o mămică care are 7 copii şi se plimbă în 
oraş? Concret. Ce poate să facă? Îi dă o amendă şi aruncă Procesul – Verbal, sau rupe 
Procesul – Verbal în faţa poliţistului. Asta se întâmplă peste tot. Şi în Braşov. Acolo merg 
din zona Augustinului. La noi vin din zona Hetea, şi pot să spun că 20 de oraşe din 
România de unde merg copii de 12 – 13 ani, care au la rândul lor deja copii. Nu se ocupă 
nimeni, parchetele nu se ocupă de acest lucru, cu toate că în momentele în care ajunge în 
spital o fetiţă de 13 ani să nască, e o chestiune penală? Nu? Acea fetiţă şi copilul pe care-l 
naşte, are un tată. Nimeni nu caută cine este tatăl, şi aşa mai departe. Sunt nişte probleme, 
vă spun, ne depăşesc. Eu nu am cum să preiau nici sarcinile parchetului, să rezolv aceste 
probleme, nici să modific legislaţia, şi să spun că nu dăm ajutoare de copil. Noi, acum am 
şi dublat. S-au dublat în campanie, alocaţiile pentru copii. Nu ştiu pe cine ajută acest lucru. 
Cred că tot cei de la Hetea, de la Őrkő şi aşa mai departe, că nu cei care stau la această 
masă o să fie încurajaţi să mai facă un copil, pentru că în loc de 42 de lei vor primi 84. dar 
acolo unde sunt 9 copii, o să fie 10, în loc de 200, sunt 400 de lei cu care să meargă la 
cârciumă. Asta este realitatea românească a anului 2014. sperăm că se va schimba. 
Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim. 
Domnul Mădălin Guruianu s-a înscris la Diverse.”  
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Mulţumesc frumos. 
Prima observaţie, vă rog să o luaţi doar ca pe o glumă. Trebuia să spunem ca fiind 
duminica votului, poate că oamenii ăia nu erau întâmplător pe străzi, dar luaţi-o doar ca o 
glumă. Chiar nu vreau să exagerăm în sensul acesta, pentru că vroiam să vă spun un lucru 
serios, şi de aceea m-am înscris la cuvânt. În primul rând, vreau să le mulţumesc tuturor 
oamenilor din Sfântu Gheorghe şi din judeş, români şi maghiari deopotrivă, că au ieşit la 
vot, dar nu pot să nu remarc două lucruri importante, şi de asta mi-am permis să vi le spun 
şi dumneavoastră. În primul rând, cred că nu m-aţi auzit niciodată spunând aşa, cu gura 



 

 

plină, că sunt mândru că sunt român, dar de data asta sunt, şi vă spun şi de ce ar trebui şi 
dumneavoastră să fiţi. Pentru că este o premieră în Europa, când un minoritar reuşeşte să 
ajungă preşedinte. Şi îmi aduc aminte foarte bine ceea ce spunea domnul primar, că...sau 
nu domnul primar, au spus până la urmă alţi politicieni UDMR prin anii 90, că România o 
să devină o ţară cu adevărat interesantă şi importantă, când un minoritar va ajunge să 
conducă. Nu cred că s-au gândit la un sas, evident, se gândeau la minoritatea cea mai mare, 
la minoritatea maghiară, dar iată că, într-un fel sau altul, în 2014 este răspunsul şi la 
această provocare. Faptul că avem cel mai mare scor electoral din toate timpurile, la Sfântu 
Gheorghe, vorbesc ca procent, nu ca număr. Ştiu că au fost rezultate mai bune în 90. spune 
foarte multe, şi pentru asta, cuvintele mele sunt sunt simple, mulţumim frumos tuturor. Vă 
mulţumim frumos (spus în lb.m.), pentru că fără dumneavoastră, evident nu puteam să 
ajungem. La sfârşit, am vrut să vă spun că eu constat un lucru foarte clar, că votul etnic a 
decedat ieri, în România. Dacă el a decedat acum 14 ani în Sibiu, de când majoritarii 
români aleg un sas să conducă, constant, cu procente uriaşe, ei bine, faptul că românii, aşa 
în majoritate ortodocşi, au reuşit să voteze un minoritar şi din punct de vedere etnic, şi din 
punct de vedere religios, eu spun că fiecare dintre partide ar trebui să-şi regândească 
mesajele naţionaliste, şi să-şi dea seama că altfel vor pierde clar. Faptul că votezi pe unul 
care nu e de-al tău, cred că spune multe. Iar faptul că asta a făcut România, mă face să fiu 
mândru că trăiesc în această ţară, şi în această zonă. Vă mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim şi 
noi  pentru declaraţia politică. Vă urăm succes, şi sper că domnul preşedinte pe care, cu 
mândrie îl reprezentaţi, să fie preşedintele tuturor. Domnul primar doreşte să vă dea un 
răspuns.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Vă mulţumesc. Acesta este şi 
locul declaraţiilor politice, din când în când. Vrând-nevrând, mai facem şi politică în 
administraţie. Poate ajungem să se schimbe administraţia atât de mult, încât să nu mai 
trebuiască să facem politică, eu aş fi cel mai fericit om din lume, dacă nu ar trebui să fac 
politică, ci doar administraţie. Câteva precizări. Şi eu cred că este un lucru extrem de 
important pentru România, practic cred că după Revoluţia din 89, are greutatea unei mici 
revoluţii ceea ce s-a întâmplat ieri. Unii vorbesc despre o comparaţie faţă de 96. Eu cred că 
nu cu 96 trebuie să comparăm ceea ce s-a întâmplat ieri, ci cu Revoluţia din 89. Nu sunt 
totuşi foarte, foarte optimist, pentru că am trăit totuşi şi vremurile din 96, şi 2000, şi am 
văzut ce înseamnă un preşedinte de dreapta, care se lasă învins de sistem. Şi atâta timp cât 
în România sistemul vrea să conducă, şi nu politicienii vor să conducă, sau sistemul nu 
vrea să lase politicienii să conducă, eu am temeri, şi tocmai de aceea îi urez domnului 
Johannis să aibă nervi de fier şi să fie consecvent în ceea ce doreşte să facă. În ceea ce 
priveşte problema minorităţilor. Într-adevăr, este un lucru extraordinar, cred eu, că un 
neortodox şi neromân a putut ajunge preşedintele României. Nu este prima, deci nu este 
singura în România, în Europa, Sarkozy, în Franţa a fost ales preşedinte, fiind evreu, de 
naţionalitate maghiară. Deci, nu este chiar singular. Însă, ceea ce este mult mai important 
decât acest lucru, eu sper, că trebuie să aşteptăm să dispară o comunitate etnică, pentru ca 
majoritatea să aibă încredere în membrii acelei comunităţi. Pentru că, până la urmă, şi în 
Sibiu, ca oraş, şi în România ca ţară, în Klaus Johannis ca neamţ s-a avut încredere pentru 
că nemţi nu mai sunt în România. Şi asta rămâne acolo, aşa o mică umbră asupra acestei 
emancipări extraordinare a cetăţenilor români pe care îi apreciem fără doar şi poate. 
Spunea cineva, care nu are legătură cu politica, de obicei femeile care nu au legătură cu 
politica văd întotdeauna lucrurile mult mai bine decât bărbaţii care fac politică, că acei 
oameni din Italia, Spania şi Germania, majoritatea lor proveniţi din Moldova, dacă 



 

 

rămâneau în Moldova, ar fi votat cu Ponta. Aşa că, au plecat în Italia, Spania şi Germania, 
nu numai că ei n-au votat, ci nici rudele lor de acasă n-au mai votat cu socialiştii. Vă 
mulţumesc, şi sper că peste 5 ani să spunem că nu am avut dreptate, şi eu aş fi cel mai 
fericit dacă într-adevăr s-ar moderniza această ţară, dacă într-adevăr domnul Johannis, ca 
minoritar nu ar demonstra în fiecare zi că este bun român, neajutând comunitatea 
maghiară, să obţină ceea ce doreşte, dacă empatia lui ar fi mai puternică, decât dorinţa lui 
de a arăta că fiind sas, e cel mai bun român din România. Eu sper aceste lucruri şi sper că 
dacă...totuşi, e un lucru interesant, este al doilea preşedinte ales care a fost mai înainte 
primar. Am avut un primar de Bucureşti, acum avem un primar de Transilvania, în fruntea 
ţării, poate dacă nu a reuşit domnul Băsescu să modernizeze administraţia, să se facă o 
administraţie în care...Eu un singur lucru vreau. Eu, ca primar, pentru mine ca şi primar, să 
fie indiferent cine este primul ministru al acestei ţări. Atunci va fi ţara asta o ţară modernă, 
când pentru mine nu va conta numele primului ministru, pentru că nu o să depindem într-o 
măsură atât de mare de Bucureşti, şi totuşi să nu uităm că votul transilvănenilor nu a fost 
doar un vot pro Johannis, ci a fost un vot anti Bucureşti, un vot anticentralism şi trebuie dat 
răspuns ardelenilor la acest mesaj. Trebuie făcute nişte politici publice foarte clare, pentru 
ca mesajul transilvănenilor, al ardelenilor, al bănăţenilor a fost: ne-am săturat să spună 
Bucureştiul întotdeauna ce e bine pentru noi. Şi acum, nu mai avem nicio scuză, domnul 
Johannis, PNL-ul, ACL-ul nu mai are nicio scuză să rezolve această problemă. 
Comunitatea maghiară, cu siguranţă va fi partener în tot ceea ce înseamnă modernizarea 
Statului Român, descentralizarea reală şi o regionalizare reală. Vă mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumim. 
Domnul Mădălin doreşte să mai adauge ceva.”  
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Foarte pe scurt. 
Vroiam doar să zic, că declaraţia o scriem înainte, cred că aţi văzut, că nu mai tastam în 
timp ce aţi vorbit, dar vreau să vă citesc ultimele două propoziţii , pentru că o să creadă 
lumea că ne-am înţeles, şi am completat după ce am auzit. Se termină exact aşa: „Românii 
şi maghiarii au demonstrat că se pot uni pentru a vota unul care nu e de-al lor. Pentru că, în 
acest moment simbolic, măcar ne-am cerut scuze în mod public saşilor pentru tot ceea ce 
au suferit din partea conducătorilor acestei ţări, suferinţe care au făcut să nu se simtă bine 
şi să plece în Germania. Nu au mai rămas mulţi, aşa e, dar unul din ei a obţinut încrederea 
noastră a tuturor. Ne va conduce în următorii 5 ani, şi poate reuşeşte să-i aducă şi pe alţi 
saşi acasă în România lucrului bine făcut, în România puternică prin toate minorităţile sale, 
şi fără de care este incomplet. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă JOÓS STEFAN-LEONTIN (lb.r.): „Mulţumesc. 
Dacă nu mai sunt alte luări de cuvânt, declar închisă şedinţa noastră de astăzi, şi ne vedem 
pe 27.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul şedinţei, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, judeţul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local din data de 11 decembrie 
2014. 
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